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El Govern 
presenta uns 
pressupostos 
per avançar

Una eina que vol 
frenar a Altafulla
El més important en política és ser 
útil i algunes forces tenen tendència 
a pensar en el seu interès electoral 
immediat, més que el progrés de la 
seva societat. És lícit i comprensible 
que les organitzacions vulguin el millor 
per a ells, sempre que no entri en 
contradicció amb l’avenç del conjunt. 
A Altafulla, en concret, als darrers 
anys hem vist i comprovat amb fets 
que una força política que es diu 
progressista i que, sense negar aquest 
adjectiu a molts pobles, ciutats i a 
l’àmbit nacional, quan es materialitza 
en polítiques locals es converteixen 
en una eina reaccionaria que vol frenar 
la transformació en positiu del poble.
En un repàs a vola ploma veiem com 
quan van sortir del Govern expulsats 
per promoure una moció de censura, 
amb el suport de Ciutadans, tot el que 
es va proposar des de el Govern va ser 
una font d’anatema sense interessar 
el interès del poble. L’excusa de 
la fallida moció de censura era el 
desenvolupament de la Via Augusta 
i el carrer de la Fassina, obtingut 
gràcies a les inversions pròpies i les 
subvencions provinents de Turisme 
de la Generalitat i de la Diputació de 
Tarragona per la celebració dels Jocs 
Mediterranis; que també van fer el 
possible per boicotejar. Avui, ningú 
nega el gran salt qualitatiu que ha 
donat el barri marítim gràcies a la nova 
infraestructura vial que ha passat 
d’un lloc on aparcar cotxes a un eix 
comercial i de prioritat pels vianants. 
Ara la pregunta que es fa la gent és: 
per quan la continuïtat cap els extrems 
de la Via Augusta?
Quasi paral·lelament amb el temps, 
la seva oposició radical a la nova 
biblioteca va ser molt verinosa, 

intentant enfrontar a la ciutadania, 
utilitzant els molt respectables 
sentiments per aturar el canvi. La 
lògica es va imposar i un espai 
sense possibilitat de ser més que un 
magatzem de llibres s’ha traslladat i 
convertit en una biblioteca d’èxit.
Respecte al la platja i la seva negativa 
a acceptar la realitat de que mentre, 
poc a poc no convertim el poble en un 
lloc de primera residència, el turisme 
familiar és la  principal font d’ingressos 
d’Altafulla i que no podem ni volem 
acabar amb ell. Hem de cuidar la 
façana marítima i la necessària cerca 
d’una solució raonable que minimitzi 

les conseqüències del escalfament 
global i si és possible minimitzar la 
pujada del nivell del mar, lluitant per 
cada pam de sorra que pugui mantenir 
la nostre platja. No fer ho i seure a 
esperar que la Naturalesa faci la seva 
feina és una irresponsabilitat política i 
econòmica.
Els últims dies hem vist com a aquells 
que apostàvem per obrir la Violeta com 
a pal de paller de la cultura del Baix 
Gaià, els fets ens han donat la raó. 
La incapacitat demostrada en tants 
fets materialitzada en La Violeta, obra 
que com el gimnàs de La Portalada, 
s’havia deixat a punt d’inaugurar i la 

‘testosterona’ de canviar per intentar 
tapar l’obra del govern Alonso els 
va fer cometre els errors propis dels 
principiants que es creuen que han 
inventat el món. La Violeta compta les 
seves actuacions per èxits, amb un 
responsable que amb un Goya sota el 
braç ha donat una forta embranzida a 
l’espai cultural. Per molt que alguns, 
sense cap trajectòria finalitzada 
d’estudis i sense haver treballat mai, 
vulguin desprestigiar. Com quasi 
sempre els fets demostren que les 
mentides d’ara i d’aquests anys tenien 
i tenen les potes curtes.
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En Altafulla hay dos modelos contrapuestos para la playa, 
Alternativa pretende salvar la playa con las actuaciones 
que sean necesarias y ERC-Eina pretende dejar actuar a 
la naturaleza. Los datos confirman estos dos modelos, 
Alternativa puso casi 100.000 m3 de arena y ERC-Eina 
solo 4.000, como se puede ver en la tabla adjunta. 
Alternativa se reunió con Costas del estado para 
conseguir la máxima cantidad de arena año tras año 
e incluso en 2015 consiguió traer la arena de la draga 
del puerto de Torredembarra, por el contrario ERC-Eina 
siempre se manifestó en contra de traer arena, dos de sus 
tres años de gobierno Costas no trajo arena en absoluto 
y sus dirigentes afirmaron que la mera redistribución era 
suficiente. El resultado, el desastre que todos hemos 
contemplado que tuvo su cenit en el hundimiento del 
Voramar. 
La inacción de ERC-Eina facilitó la actuación de los 
temporales. Esta inacción se disfrazó con un plan de 
regeneración que prometía convertir una playa artificial, 
que originalmente era de cantos rodados en un paraiso 
de dunas de arena. Según Eina no había más que quitar 

Objetivo:Un espigón 

Alternativa quiere salvar la playa de Altafulla y defenderla de los efectos del cambio climático. Una playa en un área altamente 
urbanizada necesita actuaciones contundentes. El espigón a la altura del bunker de la Roca de Gaiá ha demostrado sobradamente 

su inmensa capacidad para captar arena. La única solución para salvar nuestro patrimonio histórico de Botigues de Mar y las 
propiedades es la construcción de un nuevo espigón.

Alternativa Altafulla está actuando decididamente y trabajando con Costas del estado. La construcción de un espigón es un 
proyecto complejo, de alto coste y que se demorará varios años. Para adelantar al máximo la construcción del espigón, el gobierno 
municipal liderado por Alternativa ya ha encargado a la UPC el primer paso que es la elaboración de un estudio de dinámica litoral 
. La audiencia pública de nuestra regidora Marisa Méndez-Vigo es una muestra de ese trabajo intenso que se está realizando para 

defender la playa de Altafulla. 
Precisamente porque tenemos claros los efectos del cambio climático, tenemos muy claro que no se deben demorar las 

actuaciones. La pasividad de ERC-Eina no es un plan, poner cañitas no es un plan, dejar caer el Voramar no es un plan, deconstruir 
y demoler la primera línea de playa no es un plan. La gente de Altafulla quiere salvar su playa y el objetivo de Alternativa es 

construir un espigón que defienda Botigues de Mar y salve la playa de Altafulla. 

para salvar la playa
Arena en la playa: 

100.000 m3 Alternativa Altafulla  
y 4.000 ERC-Eina

unas atzavaras, poner unas cañitas y tener 
paciencia unos años, la naturaleza actuaría 
y regeneraría la playa de Altafulla. Prometer 

algo imposible es populismo. 
ERC-Eina está en contra de la playa y sin playa no 
habría turismo, así que su plan es desproteger la playa 
de los efectos del cambio climático. Las pruebas de las 
intenciones de ERC-Eina son claras, el siguiente paso 
que anunciaron a bombo y platillo era desurbanizar el 
principio y final de Botigues de Mar para facilitar que el 
mar accediese a la cimentación de las casas y cayesen 
como el restaurante Voramar. 

Alternativa ha actuado contundentemente para 
defender la primera línea de playa de los efectos del 
cambio climático y seguirá actuando en ese sentido. 
Nuestro objetivo para remediar el problema de la 
playa definitivamente es construir un espigón, una 
barrera cuya efectividad generando arena ha quedado 
demostrada en la Roca de Gaiá. El espigón es un 
proyecto complejo y que se demorará unos años, por 
lo que para adelantarlo al máximo, el ayuntamiento 
de Altafulla ya ha encargado el estudio que Costas 
requiere. 


